

[Text]

rights as an item, perhaps tomorrow or Monday morning at the latest.

The Joint Chairman (Mr. Joyal): Thank you, very much.

Mr. Nystrom.

Mr. Nystrom: I thought we had agreed yesterday, Mr. Chairman, we would hold this off until Monday evening. I would have to go back and check the record, but that was my understanding.

The Joint Chairman (Mr. Joyal): Well, I have to say very humbly that I did not get that it was stood until Monday evening. I have, of course, no personal objections to standing the clause until Monday evening but I think that generally members would like to know when that specific clause, taking into consideration its importance, will be dealt with because some members want to be attending the meeting when this clause is called by the Chair, and I think it is appropriate that it be said very clearly when we will be dealing with that very clause.

So then we are back on Clause 27.

Clause 27 agreed to.

The Joint Chairman (Mr. Joyal): We are then on Clause 28. Before I call Clause 28, there is a proposed amendment that would add a new clause after Clause 27 and it is a proposal that you will find on an amendment identified CP-12, new clause following Clause 27, page 8. It is a proposed amendment introduced by the Conservative Party, and I would invite the honourable James McGrath to move the proposed amendment.

I will repeat for the benefit of our viewers that we are dealing this morning with a certain number of clauses of the proposed motion entitled, General or Dispositions generales and that the Chair is calling an amendment introduced by the Conservative Party that would add a new clause after Clause 27 in that very part of the proposed resolution entitled Dispositions generales or General.

The honourable James McGrath.

Mr. McGrath: Thank you, Mr. Chairman.

I move that the proposed constitution act, 1980 be amended by (a) adding thereto immediately after line 24 on page 8 the following heading and clause:

“Obligation to examine regulations and bills”

Duties of Minister of Justice

29. (1) The Minister of Justice shall, in accordance with such regulations as may be prescribed by the Governor General in Council examine every regulation transmitted to the Clerk of the Privy Council for registration and every Bill introduced in or presented to the House of Commons, in order to ascertain whether any of the provisions thereof are inconsistent with the purposes and . . .

The Joint Chairman (Mr. Joyal): I am sorry, honourable James McGrath, we are dealing with the amendment identified CP-12.

I have already informed the honourable members that the printing of the number 12 is rather weak.

[Translation]

Le coprésident (M. Joyal): Merci beaucoup.

Monsieur Nystrom.

M. Nystrom: Monsieur le président, je pensais que nous avions convenu hier de reporter cette question à lundi soir. Il faudra que je consulte le compte rendu, mais c'était mon impression.

Le coprésident (M. Joyal): Très humblement, je dois vous signaler ne pas en avoir déduit que l'affaire serait reportée à lundi soir. Personnellement, évidemment, je ne m'oppose pas à en reporter l'examen, mais il me semble que dans l'ensemble, les membres du Comité désireraient savoir quand on traitera de cet article, étant donné son importance, car certains désireraient assister à la réunion où on l'abordera et il convient, à mon avis, de bien préciser quand on en entreprendra l'examen.

Revenons-en à l'article 27.

L'article 27 est adopté.

Le coprésident (M. Joyal): Passons à présent à l'article 28. Avant de le mettre aux voix, nous avons été saisis d'un amendement demandant l'adjonction d'un nouvel article après l'article 27; il s'agit de l'amendement PC-12, nouvel article suivant l'article 27, page 8. C'est un amendement proposé par le Parti conservateur, et j'invite M. McGrath à nous le présenter.

Pour la gouverne du public, nous traitons ce matin d'un certain nombre d'articles relatifs au projet de motions sous la rubrique Dispositions générales ou, en anglais, General. Il s'agit de mettre aux voix un amendement présenté par le parti Conservateur prévoyant l'adjonction d'un nouvel article après l'article 27 dans le cadre du projet de résolution, à la rubrique intitulée en anglais General ou Dispositions Générales.

Monsieur McGrath.

M. McGrath: Merci, monsieur le président.

Je propose que le projet de Loi constitutionnelle de 1980 soit modifié par: (a) Adjonction, après la ligne 23, page 8, de ce qui suit:

«Vérification obligatoire des projets de texte».

Obligations du ministre de la Justice.

29(1) Le ministre de la Justice vérifie, conformément à la réglementation prise en la matière par le gouverneur en conseil, la compatibilité avec la présente charte des projets de règlement transmis pour enregistrement au greffier du Conseil privé et des projets de loi présentés à la Chambre des communes et rend compte à celle-ci, dans les meilleurs délais, de tout cas d'incompatibilité.

Le coprésident (M. Joyal): Désolé, monsieur McGrath, nous en sommes à l'examen de l'amendement PC-12.

J'ai déjà signalé aux députés et sénateurs que l'impression du numéro 12 laissait à désirer.